
 
Kemin ratapihan esteettömyyden hienoinen edistyminen 
 
Vammaisneuvosto 24.11.2022 § 37  
  
  
 
 

 
Esittelijä Puheenjohtaja  Jaakko Alamommo 

 
   
Päätös Jaakko Alamommo esitteli asiaa. VR oli lähestynyt Jaakkoa 

vammaisneuvoston puheenjohtajana teams-palaverin kautta, jonka 
aiheena oli Kemin ratapihan turvallisuus ja esteettömyys 2-raiteen osalta. 
VR:n puolelta oli edustettuna johtohenkilöitä, jotka olivat tiedostaneet 
ratapihan esteettömyys- ja turvallisuusongelmat. Noin kuukausi palaverin 
jälkeen VR on päättänyt parantaa ratapihan turvallisuutta. Ongelmien 
ratkaisemiseksi on esitelty 3 eri vaihtoehtoa, kuten ali-, ylikulku, jne. 
Kustannukset korjaustoimenpiteille on noin 3-4 miljoonaa euroa, mutta 
päätöstä niiden suorittamisesta ei vielä ole. Jaakko on pitänyt 
kaupunginjohtajan kanssa aiheesta palaverin ja pyytänyt häntä 
vaikuttamaan asiaan. Päätettiin seurata työn edistymistä. 

 
 
Vammaisneuvosto 26.01.2023 § 5  
40/00.00.01/2022  
      
 
 
Valmistelu Käydään läpi rata-alueen esteettömyyden parantamisen tilanne. 
 
Esittelijä Puheenjohtaja Jaakko Alamommo 

 
Päätösehdotus Käydään läpi rata-alueen esteettömyyden parantamisen tilanne. 

 
Päätös Lapin Kansa on uutisoinut aiheesta. Suunnittelussa on edistytty siten että 

vaihtoehdot on nyt rajattu kahteen, eli yli- ja alikulkuun. Vaihtoehdot ovat 
edelleen tyyriitä. On myös pohdittu 3 raiteen poistoa tilan saamiseksi 
ratkaisua varten. Odotustiloja asemalla ollaan korjaamassa paikallisten ja 
turistien junan odottamisen helpottamiseksi. Vammaisneuvoston mielestä 
uusitussa asemarakennuksessa tulisi ottaa huomioon myös esteettömyys, 
laukkujen säilytys, vessat, infopiste ja riittävästi istumatilaa levähtämistä 
varten. Neuvoston mielestä myös kaupungin taloudellinen osallistuminen 
projektiin vähintään esteettömyyden osalta on tärkeää ja todettiin että 
matkailu on Kemissä tärkeässä asemassa. 


